

Date Printed: 04/09/2009

---

JTS Box Number: IFES\_61  
Tab Number: 73  
Document Title: La Vote A Une Election Federale  
Document Date: n.d.  
Document Country: Canada  
Document Language: English  
IFES ID: CE00417



\* E 8 1 5 B 5 3 E - 3 F 7 2 - 4 9 1 4 - B 2 2 0 - 2 E 3 6 F E 7 5 6 5 2 E \*

# LE VOTE À UNE ÉLECTION FÉDÉRALE

## Puis-je voter?

Toute personne ayant la citoyenneté canadienne âgée de 18 ans ou plus le jour du scrutin peut voter à la prochaine élection.

## Comment puis-je faire inscrire mon nom sur la liste électorale?

Deux représentants d'Élections Canada dénommés *recenseurs* se présenteront à votre domicile pour y recueillir le nom de chaque électeur et laisser à chacun une *Carte d'information de l'électeur*. Cette carte indiquera où et quand vous pourrez voter, avant le jour du scrutin ou le jour même.

Si vous êtes absent, les recenseurs reviendront. S'il n'y a toujours personne à leur deuxième visite, ils laisseront une *Carte d'inscription par la poste*, que vous n'aurez qu'à remplir et retourner au bureau d'Élections Canada de votre circonscription avant 18 h le mercredi précédant le jour du scrutin.

Si vous ne recevez aucune de ces cartes, communiquez sans tarder avec le bureau d'Élections Canada de votre circonscription.



*L'organisme non partisan chargé de la conduite des élections fédérales*



## Mon vote sera-t-il secret?

Oui, votre vote est tout à fait secret. Personne ne peut vous forcer à dire pour qui vous avez l'intention de voter; personne ne peut voir, ni savoir, pour qui vous avez voté.

## Vous avez d'autres questions?

Téléphonez sans frais à Élections Canada au 1-800-267-VOTE (8683).

Les personnes sourdes ou malentendantes peuvent composer, sans frais:

 ATS 1-800-361-8935.

Écrivez à Élections Canada au  
1595, cour Télésat,  
Ottawa (Ontario)  
K1A 0M6.



**ELECTIONS  
CANADA**

*L'organisme non partisan chargé de la conduite des élections fédérales*

---

Cette information est disponible en 17 langues

Français/French

EO-0009-1

EC 93200-1



# VOTING IN THE FEDERAL ELECTION

## Who can vote?

You can vote in this election if you are a Canadian citizen and are 18 years of age or older by Election Day.

## How do I get on the voters list?

Two persons called *enumerators* will visit your home to take the names of each voter and leave an *Elector Information Card*. The card will tell you where and when you can vote on or before Election Day.

After two visits, if the enumerators find no one at home, they will leave you a *Mail-In Registration Card*. You should complete the card and return it to your local Elections Canada office by 6 p.m. on the Wednesday before Election Day.

If you do not receive either of these cards, contact the Elections Canada office for your electoral district.

## Is my vote secret?

Yes, your vote is secret. No one can force you to tell how you are going to vote, and no one can see or find out how a person has voted.



*The non-partisan agency responsible for the  
conduct of federal elections*



## Need more information?

Call Elections Canada toll free at  
1-800-267-VOTE (8683).

Voters who are deaf or hard of hearing  
can call toll free:

TDD/TTY 1-800-361-8935.

Write to Elections Canada,  
1595 Telesat Court,  
Ottawa, Ontario,  
K1A 0M6.



**ELECTIONS  
CANADA**

*The non-partisan agency responsible for the  
conduct of federal elections*

---

This information is available in 17 languages  
Anglais/English

EC-0300-1  
EC 93200-1